
 

DPr-BRM-II.0012.2.3.2025          Protokół Nr 15/III/2024 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 11 marca 2025 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   7 radnych 

obecnych   -   7 radnych 

nieobecnych   -   0 radnych   

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 14/II/2025 z dnia 11 lutego 2025 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 43/2025. 

5. Informacja na temat budowy drogi przy Pałacu Młodzieży ul. Wyszyńskiego 86 oraz 

oznakowań ulic przy szkołach (znaki, przejścia dla pieszych, spowalniacze ruchu). 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości  

i po stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek 

obrad.  
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Poinformował, że do Komisji skierowano: 

- autopoprawkę do druku nr 42/2025 i autopoprawkę do druku nr 43/2025, zaproponował 

omówić je wraz z drukami podstawowymi. 

- projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  

w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 44/2025 

zaproponował wprowadzić go w pkt 4a. 

- projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, 

szkołom i placówkom prowadzonym przez osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi,  

a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk 

nr 56/2025 zaproponował wprowadzić go w pkt 4b. 

 

Uwag nie zgłoszono.  

Porządek po zmianach: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 14/II/2025 z dnia 11 lutego 2025 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025 wraz z autopoprawką. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 43/2025 wraz  

z autopoprawką. 

4a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  

w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród 

nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Miasto Łódź – druk nr 44/2025. 
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4b. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom 

wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom prowadzonym przez osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, 

funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk nr 56/2025. 

5. Informacja na temat budowy drogi przy Pałacu Młodzieży ul. Wyszyńskiego 86 oraz 

oznakowań ulic przy szkołach (znaki, przejścia dla pieszych, spowalniacze ruchu). 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 14/II/2025 z dnia 11 lutego 2025 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został 

przesłany drogą elektroniczną. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 14/II/2025 z dnia 11 lutego 2025 r. przez aklamację. 

 

Przewodniczący zaproponował łączne omówienie projektów uchwał opisanych w drukach  

nr 43/2025 i 44/2025 (punkty 3 i 4 ) wraz z autopoprawkami. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad pkt 3.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025 wraz z autopoprawką. 

Ad pkt 4.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 43/2025 wraz  

z autopoprawką. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekty uchwały wraz  

z autopoprawkami. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „w IV Liceum ogólnokształcącym nr 4 

został rozstrzygnięty przetarg, wyłoniony wykonawca i zabezpieczone środki. Mam prośbę  
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o monitoring tej inwestycji, dlatego zwróciłem się do dyrektora Zarządu Inwestycji Miejskiej  

i jest prośba żeby wysłać informację, ponieważ chciałbym abyśmy przyjęli taką taktykę  

i poprosili, aby co dwa miesiące informowano nas na temat postępu prac w IV LO. 

Wszystkim nam zależy, żeby ta inwestycja była zrealizowana terminowo, a obiecano że do 

grudnia ma się skończyć. Przypomnę, że tam jest robiona elewacja, włącznie z wymianą 

okien. Chciałbym, żebyśmy jako Komisja Edukacji podjęli jakiś nadzór nad tym i jeżeli 

będzie wszystko dobrze szło, to pewnie w czerwcu byśmy się spotkali na terenie tej 

inwestycji, żeby zobaczyć jak to wygląda. 

Tam pieniądze są zabezpieczone, prace ruszają, jest harmonogram, który chcemy mieć 

dostarczony. 

Proponuję takie stanowisko, aby został dostarczony do Komisji harmonogram prac w IV 

Liceum Ogólnokształcącym i co dwa miesiące była przesyłana informacja o postępie 

inwestycji.” 

 

Radni przyjęli zaproponowane stanowisko bez uwag. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „kolejna sprawa dot. modernizacji 

Szkoły Podstawowej 48, to też z Wydziału Edukacji do ZIM-u jest przekazane. Coś wiecie 

na ten temat?” 

Zastępca Dyrektor Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „to jest zadanie 

odtwarzane z poprzednich edycji budżetu. Ono wcześniej nie miało okazji być włączane  

i teraz decyzją przyjęte zostało przez ZIM. Tam jest remont pomieszczeń szkolnych.”  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a możecie dostarczyć nam informację 

do komisji, co tam będzie, bo to jest trochę pieniędzy zabezpieczonych i nie ukrywam, że 

chciałbym się dowiedzieć, co tam będzie robione i ewentualnie kiedy.” 

Zastępca Dyrektor Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „prześlemy na maila.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „czy w Wydziale Edukacji macie takie 

zestawienie, tych wszystkich programów unijnych, jakie były w naszych szkołach 

realizowane? Ile tych pieniędzy trafiło do naszych szkół na przestrzeni, np. pięciu lat i nowej 

perspektywy, żebyśmy mogli sobie tak podsumować, bo widzimy, że są te pieniądze 

przesyłane, odtwarzane. Tych programów realizowanych przez nasze szkoły jest bardzo 

dużo. Są szkoły doposażone, są specjalne jakieś dodatkowe programy. Czy my moglibyśmy 

tak kompleksowo zobaczyć, ile do tych pieniędzy tu trafiło? Czy jest szansa aby coś takiego 

przygotować?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „ale, żebyśmy się dobrze zrozumieli, 
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chodzi o tą nową perspektywę, bo teraz wprowadzamy już nową, czyli ile już w tej nowej,  

w tym nowym rozdaniu mamy środków, które są w obecnym trwającym procesie?” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „zacznijmy od tego, bo to tak się mówi, 

że to niby tych pieniędzy nie ma, ale jak tak byśmy to zebrali, to tu mamy 250, tutaj 350 

tysięcy i nagle się okaże, że my do tych szkół zainwestowaliśmy ze środków unijnych  

ponad albo coś koło 100 milionów złotych.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „kluczowe jest czy mówimy o starej 

czy o nowej perspektywie, bo już z tej nowej dużo się 

dzieje.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a z tej starej macie podsumowanie?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „jeśli będziemy mieć trochę więcej 

czasu, to jesteśmy w stanie podsumować.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „to poprosimy tą starą i tą nową, żeby 

pokazać ile tych pieniędzy faktycznie żeśmy tą edukację zainwestowali.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „tak liczbowo, na szybko tak jak 

najbardziej.” 

 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025 wraz z autopoprawką. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025 wraz z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 - druk nr 43/2025 wraz z autopoprawką. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 - druk nr 

43/2025 wraz z autopoprawką. 
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Ad pkt 4a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki 

wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 44/2025. 

Zastępca dyrektora Wydziału Budżetu p. Radosław Gwadera przedstawił projekt 

uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  

w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 44/2025. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek 

oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź  

– druk nr 44/2025. 

 

Ad pkt 4b. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym 

formom wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom prowadzonym przez 

osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, 
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funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk nr 56/2025. 

Zastępca dyrektora Wydziału Budżetu p. Radosław Gwadera przedstawił projekt 

uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego, szkołom i placówkom prowadzonym przez osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, funkcjonującym na terenie 

Miasta Łodzi, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania – druk nr 56/2025. 

 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji publicznym i niepublicznym przedszkolom, 

innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom prowadzonym przez 

osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, 

funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk nr 56/2025.   

 

Ad pkt 5.  Informacja na temat budowy drogi przy Pałacu Młodzieży ul. Wyszyńskiego 

86 oraz oznakowań ulic przy szkołach (znaki, przejścia dla pieszych, spowalniacze 

ruchu). 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ten temat jest jakby wypadkową mojej 

ostatniej wizyty w Pałacu Młodzieży gdzie zaniepokojone kierownictwo Pałacu Młodzieży 

zgłaszało do nas, że ma powstać dwujezdniowa ulica wzdłuż Pałacu Młodzieży, co 

sprokuruje większy ruch samochodów, a jako że tam bardzo dużo młodych ludzi przychodzi 

na zajęcia dodatkowe, zwłaszcza w godzinach popołudniowych, kiedy jest ciemno już, to 

jest obawa o możliwość zwiększenia zagrożenia dla właśnie tych dzieciaków. I dlatego też 

pozwoliłem sobie zaprosić Biuro Inżyniera Miasta, Zarząd Dróg i Transportu, Zarząd 
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Inwestycji Miejskich na taką rozmowę, informację, co wy tam chcecie zbudować albo co tam 

kto chce zbudować i jak to ma wyglądać, ponieważ no jesteśmy tutaj tym troszkę 

zaniepokojeni.”  

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „w zakresie ZDIT mogę tylko 

powiedzieć, że nic o takich planach nie wiemy. Po analizie dokumentów, które wydawaliśmy 

było jedno pismo dotyczące budowy zjazdu z tej drogi na działkę, która stanowi teren 

zielony i jest we władaniu spółdzielni, ale jest to zjazd indywidualny o takich parametrach, 

jak każdy inny zjazd z posesji i przyznam szczerze, że żadnej informacji na temat 

dwupasmowej drogi wzdłuż Pałacu Młodzieży nie udało nam się pozyskać, ani w ZDIT, ani 

też z tego, co wiem od innych jednostek.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „czyli wy tam nie będziecie realizowali 

żadnej inwestycji, ale tam jest deweloper, który nie ma możliwości dojazdu pod budowany 

blok i on musi stamtąd jakoś ludzi wyprowadzić i … no dyrektor mówił, że widział te plany 

drogi, która tam ma wchodzić. Gdzie my mamy szukać ewentualnie tego planu?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „tak jak powiedziałem, z dokumentów, 

które gromadzimy w ZDIT jest tylko i wyłącznie jedno pismo do Spółdzielni Mieszkaniowej 

Retkinia wskazujące lokalizację zjazdu i zgodę na budowę tego zjazdu.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ale wy wydaliście taką zgodę?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „nie można odmówić, jeżeli ktoś 

składa wniosek.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a to oni musieli do Pałacu 

Młodzieży też wystąpić o zgodę? Pytam się, bo ja tak nie do końca jestem pewny i nie do 

końca wiem jaka tam jest procedura, ale skoro chcą wejść gdzieś tam w tym rejonie, a tam 

jest dość duży teren zielony...” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „już odpowiadam, to była tylko 

akceptacja lokalizacji zjazdu wraz z projektem.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a kto to będzie realizował tą 

inwestycję? 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „wnioskodawcą była spółdzielnia 

mieszkaniowa.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „czyli nie będzie przebudowy tej drogi 

przed Pałacem Młodzieży, która tam jest wyłożona kostką? Nie będzie tam wzmożonego 

ruchu?”  
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Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „po rekonesansie zrobionym po 

różnych instytucjach, tutaj jeszcze ZIM może potwierdzić, że też nie ma tego w planach 

inwestycyjnych, więc na chwilę obecną nie mamy takiej inwestycji w planach.”  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a jak tam powstanie ta droga, którą 

wybuduje ta spółdzielnia i wprowadzi ją w tą drogę przed Pałacem Młodzieży, to my nic do 

tego nie mamy?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „ale spółdzielnia nie może wejść sobie 

i wybudować na naszej działce...” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ale wydaliście zgodę, tak?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „daliśmy zgodę na budowę zjazdu na 

drogę osiedlową.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „czyli na tą drogę przed Pałacem 

Młodzieży daliście zgodę?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „nie na drogę, tylko na zjazd  

z nieruchomości na drogę osiedlową.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ale nie będzie przebudowy tej drogi?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „nigdzie w planach żadnej jednostki 

nie ma przebudowy tej drogi, zwłaszcza do parametrów dwupasmowej.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a ma pan dyrektor zgodę do tego 

planu? Czy jest możliwość abyśmy mailem to uzyskali?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „tak.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a jakie są parametry tego zjazdu?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „były w dokumentacji projektowej 

załączonej do tego pisma.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „a czy możemy parametry tego zjazdu 

uzyskać również drogą mailową? No bo się okazało, że zjazd może być dwujezdniowy na 

przykład.” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „zjazd jest o szerokości 5 metrów, 

czyli taki klasyczny zjazd jak do obsługi normalnego domu.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ja być może zrobię takie spotkanie  

w Pałacu Młodzieży jeszcze i państwa zaproszę, żeby uciąć wszelkie spekulacje, bo rodzice 

też się zbierają, zaraz będą podpisy zbierać przeciwko budowie tej drogi, bo tam poszło, że 

ma być droga dwujezdniowa i ma to być przebudowane wszystko. 

Ja tylko uprzedzam, żebyśmy się zaraz nie zderzyli z górą, której nie ma. To nie są śmichy, 

chichy, bo tam przychodzi prawie tysiąc dzieciaków i zaraz będzie tysiąc podpisów.” 
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Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „nie wiem, czy z uwagi na RODO 

mogę to przekazywać w tym momencie, jak zostanie zanonimizowane to postaram się 

przekazać.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „dobrze. I kolejna rzecz interesują 

mnie oznakowania ulic przy szkołach. Wiem, że zawsze w wakacje są robione takie 

obejścia, przynajmniej były robione z Policją, Zarządem Drugiego Transportu, Biurem 

Inżyniera Miasta, jak się nie mylę, tak? I proszę mi powiedzieć, teraz w tym okresie 

wiosennym, po tych sytuacjach, gdzie są takie miejsca, gdzie przejścia dla pieszych 

wyblakły, nie są widoczne, a ruch jest wzmożony, to czy wy robicie taką powtórną analizę 

tych miejsc bezpiecznych? Czy dyrektorzy do was zgłaszają jakieś zapotrzebowanie? Jak 

to wygląda od strony proceduralnej?” 

Zastępca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „generalnie przeglądy odbywają się  

w okresie wakacyjnym przed rozpoczęciem roku szkolonego, czyli przed 1 września  

i obejmują one około setki lokalizacji placówek szkolnych i po takim objeździe jest 

sporządzany protokół i przekazywane są zlecenia firmie wykonawczej do odświeżenia 

oznakowania poziomego najbardziej przejść dla pieszych, jak również ewentualnie, jeżeli 

doszło do jakiejś dewastacji znaków pionowych, czy do ich nieczytelności z uwagi na to, że 

np. pylenie drzew spowodowało, że one są niewidoczne, to są albo wymieniane, albo myte, 

tak żeby od 1 września pod szkołami to znakowanie było kompletne, było czyste i było 

dobrze widoczne. I to jest taki objazd wykonywany z policją i on jest wykonywany raz do 

roku. Natomiast jeżeli są jakieś zgłoszenia z placówek oświatowych, to oczywiście 

traktujemy je priorytetowo i wtedy to oznakowanie jest odświeżane. Musimy sobie też 

powiedzieć, że w okresie zimowym z uwagi na warunki atmosferyczne, patrz temperatura 

powyżej 5 stopni powinna być, odpowiednia wilgotność powietrza to odświeżanie 

oznakowania poziomego może następować z jakimś opóźnieniem z uwagi na te warunki 

atmosferyczne.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „zgłaszam teraz, bo wchodzimy  

w okres wiosenny i niestety zaraz też pewnie będzie zmożony ruch dzieciaków na 

rowerach, dlatego też uczulam i tu też Wydział Edukacji, żeby rozesłać takie pismo do 

dyrektorów szkół, żeby zwrócili uwagę przed szkołami na oznakowania i poziomy, 

i pionowe, dojść i dojazdów rowerami do szkoły czy są bezpieczne, czy są widoczne i czy 

są doświetlone. Nie ukrywam, że gdzieś takie zgłaszane były sytuacje, że dzieci niekiedy, 

zwłaszcza po południu, wiadomo teraz coraz dłużej będzie widno, ale w tym okresie 

jesienno-zimowym, zimowym, wczesnowiosennym po ciemku wracają i są niewidoczne na 

drogach. Niestety nienauczeni jesteśmy chodzenia w odblaskach.  
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Czyli taka prośba o rozesłanie informacji i zapytania, jak wygląda sytuacja związana  

z kwestią bezpieczeństwa.” 

Radny p. Damian Raczkowski: „pamiętam takie akcje, one były chyba systematycznie co 

rok, że my jako miasto wyposażyliśmy, tylko nie pamiętam, czy to były podstawówki, czy 

przedszkola, w kamizelki odblaskowej. Czy Wydział Edukacji to finansował?” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „Miejska Rada Bezpieczeństwa Ruchu 

Drogowego, która na razie myśli.” 

Radny p. Damian Raczkowski: „tak mi się wydaje, że my nawet mieliśmy w poprzednim 

roku niewykorzystane środki z tej Rady w zasadzie w ogóle, a wydaje mi się, że w 

kontekście nawet tego, co powiedziałeś, warto by było może wyjść z taką inicjatywą, 

żeby do tej akcji wrócić. Czy można wystosować taki apel …” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „możemy bo  Biuro Inżyniera Miasta 

chyba nadzoruje to Miejską Radę Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego i prosilibyśmy o to, 

żeby się w końcu spotkała. Chętnie byśmy te pieniądze podzielili, które tam są w ramach 

budżetu.” 

Dyrektor Biura Inżyniera Miasta p. Konrad Kulawiak: „w tej chwili trwa proces 

legislacyjny aktualizacji zarządzenia, które powołuje Radę Bezpieczeństwa Ruchu 

Drogowego i mamy nadzieję, że w marcu uda nam się zwołać pierwsze spotkanie i wtedy 

będziemy działać.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „jeśli mnie nie wykreślono, to do tej 

pory byłem członkiem tej Rady. Poprosimy o informację, kiedy Miejska Rada 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego będzie się spotykała, gdyby się okazało, że ktoś tam 

kursorem nacisnął i wypadem z niej to taka informacja się przyda, żebyśmy mogli wziąć 

udział i przypomnieć, o co nam chodzi jako Komisji Edukacji.” 

Dyrektor Biura Inżyniera Miasta p. Konrad Kulawiak: „oczywiście przekażemy taką 

informację.” 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Ad pkt  6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Komisja Międzyzakładowa NSZZ „Solidarność” Łódź – Górna, Widzew  

p. Danuta Stolle-Grosfeld: „jesteśmy z koleżanką z Komisji Międzyzakładowej 

Pracowników Oświaty i Wychowania NSZZ Solidarność Łódź Górna, Widzew. Została 

przekazana mam informacja, że na poprzednim posiedzeniu Komisji Edukacji zostało przez 

pana przewodniczącego zlecone przeprowadzenie kontroli w Szkole Podstawowej 

Specjalnej 128. Czy ona się odbyła i czy znamy wyniki tej kontroli? Czy to jest ściśle tajne, 
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poufne i czy to będzie prezentowane tutaj na posiedzeniu, dzisiaj czy za miesiąc, bo 

następne spotkanie, rozumiem, mają państwo w kwietniu. 

Drugie pytanie dotyczy, zapewne państwo radni wiecie, że 25 lutego, chodzi o wyrok Sądu 

Najwyższego o pracę wykonywaną przez nauczycieli powyżej przekraczający ten 40 

tygodniowy wymiar pracy. Sąd przyznał rację, że za wszystkie godziny ponad ten wymiar 

nauczycielom należy się zapłata. Należy im się po prostu zapłata. Jest to powiązane też  

z tym, co mówiło trzech sędziów o tym, że jest to powiązane z wycieczkami szkolnymi, 

gdzie jeździmy, są to całodniowe wycieczki, tak zwane zielone szkoły pięciodniowe, 

trzydniowe. Czy państwo wiedzą o tym, czy Wydział Edukacji prowadzi już rozmowy, 

zabezpiecza środki finansowe? No bo najprawdopodobniej kolejność będzie taka, że 

zainteresowani nauczyciele, bo uchwała obejmuje oczywiście okres do trzech lat i 

procedura będzie taka, że nauczyciele w pierwszej kolejności składają do szkół swoich 

pisma informujące o tym i wyliczające o tym, ile tych godzin ponad swój wymiar pracy 

przepracowali. No, a jeżeli, no spodziewamy się tego, że dyrektorzy będą odpisywać 

nauczycielom, że nie ma środków zabezpieczonych i skąd nagle wziąć na przykład za 

dwadzieścia godzin, za piętnaście, za trzydzieści godzin przepracowanych, a kolejność 

potem jest Państwowa Inspekcja Pracy, no i Sąd Pracy, który już potem, znamy już te 

wyroki, że są później z odsetkami karnymi za ten okres, jeżeli zwłaszcza będzie to 

dotyczyło okresu dwa tysiące dwadzieścia trzy, dwa tysiące dwadzieścia cztery, no już ten 

rok, no to rozumiem, że nauczyciele będą na bieżąco o tym informowali dyrektorów 

i wykazywali w swoim rozliczeniu tygodniowym czy miesięcznym ten ponad 

czterdziestotygodniowy wymiar pracy.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „odnośnie pierwszego pytania to jak się 

skończy kontrola to uzyskamy informacje z Wydziału Edukacji, bo tak rozmawiałem, że ta 

informacja do nas dotrze.  

Co do punktu drugiego, rozumiem, że jest Komisja Wspólna Wydziału Edukacji i Związków 

Zawodowych, gdzie te sprawy będą się rozstrzygały i do nas trafi w momencie, w którym 

wspólnie państwo podejmiecie decyzję, jak należy tą sprawę rozwiązać.” 

Radny p. Marcin Buchali: „to ja bym chciał dopytać, to znaczy chodzi mi o to na jakim 

etapie, czy w ogóle jakby dyrektor został wezwany, bo ja pamiętam, no jakby o czym 

rozmawialiśmy na poprzedniej komisji, no i wiem, że ten dyrektor wielokrotnie nie stawiał się 

na wezwanie Wydziału Edukacji, więc pytanie jest, czy coś się zmieniło w tej sprawie, czy 

kontakt został nawiązany i czy rozmawialiście o tej sprawie. Już nie mówię o samej kontroli, 

ale czy w ogóle po ostatniej komisji, czyli w zasadzie miesiąc temu, jakiś kontakt z 

dyrektorem jednostki był?”  
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Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „żeby była jasność, nie użyłbym słowa 

wezwany, natomiast faktycznie rozmowy prowadzimy. Na początku chcielibyśmy jednak 

sprawdzić co jest w dokumentach, czyli zanim porozmawiamy z dyrektorem to chcemy 

rozmawiać na faktach i na tych faktach musimy się opierać. W momencie kiedy, będziemy 

mieć już rzeczywiście taki finalny wynik procesu, wtedy jak najbardziej, do takiego spotkania 

dojdzie. Nie chcemy doprowadzać do sytuacji eskalacji tego niepotrzebnego konfliktu, czy 

też doprowadzania do jakiejś frustracji ze strony dyrektora. Chcemy opierać się na faktach  

i na tych faktach bazować, więc takowe spotkanie będzie, czy to na terenie placówki, czy to 

u nas w wydziale, celem omówienia całego procesu od początku do końca, czyli co się 

zadziało na początku, gdzie ewentualnie były poczynione tutaj błędy, ewentualnie jakie dalej 

były podejmowane kroki, tak żeby sytuacja była jednoznacznie dookreślona i żeby już nie 

było pewnych niedopowiedzeń czy niedomówień. Natomiast teraz rozmowa polegałaby tak 

naprawdę na tym, że dyrektor dostałby ten sam komunikat, który de facto padał wcześniej. 

Natomiast chcemy operować już na faktach, czyli na dokumentach, na umowach, chociażby 

w tym zakresie i podstawach prawnych, które gdzieś się w obszarze zrodziły, tłumacząc też 

na przykładzie, bo najprościej jest mówić, ale pokazując przykład tak naprawdę tego 

schematu działania, czyli co powinno być w ramach jakiego układu dokumentów, chcąc 

stanowić bardziej dla tego dyrektora być, może w jego trudnym momencie, wsparcie niż 

tego bata czy kata.”  

Radny p. Marcin Buchali: „jestem, panie dyrektorze, zdziwiony zmianą retoryki od ostatniej 

komisji, bo taka teza padła, że to jest wina dyrektora, a nie wina nauczycieli, że zostali tak 

źle poinformowani i zastanawiam się, na jakich dokumentach w takim razie Wydział 

Edukacji operuje bez udziału dyrektora, skoro chodziło o wynagrodzenia. To ja jestem 

bardzo ciekawy, jak to bez udziału dyrektora się odbyło. Przepraszam, ale po prostu się 

rozbawiłem. No dobrze, ale już nie będę kontynuował, mam wrażenie, że nic nie zrobiono  

w tej sprawie, ale oczywiście będę wierzył panu dyrektorowi, że coś zostało jednak 

zrealizowane.  

Natomiast do tej drugiej sprawy, ja bym chciał po prostu zapytać, czy w Wydziale Edukacji, 

już były jakieś rozmowy w sprawie właśnie zapadnięcia tego wyroku, o którym pani 

wcześniej wspomniała. Czy były jakieś rozmowy na ten temat wewnątrz albo na poziomie...  

Chodzi o to, czy ten temat jest znany Wydziałowi Edukacji i czy są rozmowy na ten temat. 

Tylko tyle na tym etapie.” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „temat jest głośny i znany w całym 

kraju, bo rzeczywiście wyrok otworzył temat i przedłożył, że tak powiem, go na stół. 

Natomiast żadnych rozwiązań czy gruntownych, takich podstaw prawnych co do realizacji 
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jak gdyby założeń związanych właśnie z rozliczaniem tego czasu pracy czy naliczaniem 

tych godzin, jeszcze nie ma. Samo ministerstwo deklaruje, że pracuje. Zresztą też nie 

ukrywało, że przed samym wyrokiem było już to jak gdyby kwestią nieuregulowaną, gdyż 

inaczej były traktowane szkoły prowadzone przez ministerstwo, a inaczej szkoły 

prowadzone przez samorządy. Więc na razie nie podejmujemy żadnych niepotrzebnych 

dodatkowych ruchów, tylko staramy się, temat monitorować. Myślę, że będzie on naszym 

języczkiem uwagi w procesie działania. Więc tak wygląda na chwilę obecną. Jest to zbyt 

świeży temat, zbyt aktualny żeby jednoznacznie teraz podejmować ruchy związane  

z działaniami, szczególnie, że samo ministerstwo deklaruje wprowadzenie 

rozwiązań, które mają na celu uregulować ten proces rozliczania godzin 

ponadwymiarowych w przypadku jednostek prowadzonych przez samorządy.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „tak jak powiedziałem, poczekajmy. 

Związki zawodowe mają swoją rolę do zrobienia tak samo i pewnie do nas informacja 

niebawem dotrze. 

 

Wpłynęło do nas pismo od Rady Rodziców przy Przedszkolu Miejskim nr 100 w Łodzi. To 

była kwestia rewitalizacji obszaru wokół ulicy Piotrkowskiej. Jest pismo, jest odpowiedź  

z Wydziału Edukacji dotycząca zachowania całości tego terenu, który jest przy tym 

przedszkolu. Jeżeli ktoś z państwa jest zainteresowany to pismo i odpowiedź Wydziału 

Edukacji jest do zapoznania się w Aktówce.”  

Komisja Międzyzakładowa NSZZ „Solidarność” Łódź – Górna, Widzew p. Danuta 

Stolle-Grosfeld: „jestem w podwójnej roli, dlatego że jestem czynnym nauczycielem szkoły 

podstawowej. I chciałam dopytać jeszcze pana dyrektora, czy ta kontrola w Szkole 

Podstawowej Specjalnej nr 128 to się zakończyła, trwa? Czy to była rozmowa, czy to 

analiza dokumentów, czy jest po prostu zakończona, czy ona jest w trakcie, tak?  

A drugie pytanie, albo właściwie doprecyzowanie, to wiem, że już w mojej szkole, w której 

pracuję, nauczyciele składają, panie przewodniczący i panie dyrektorze, do dyrektorów 

swoich pisma informujące, wzywające do zapłaty zaległego wynagrodzenia za swoją 

wykonaną pracę z 2023 i 2024 jest to udokumentowane, nie chcę przedstawiać obliczeń, 

ale to jesteśmy w stanie sobie wyobrazić jeżeli zielona szkoła trwa pięć dni i jesteśmy do 

dyspozycji od świtu do momentu, kiedy dziecko nie położy się w łóżku, to przekracza 

każdego dnia ten tydzień 40-tygodniowy. Także to chciałam też powiedzieć, że po prostu 

ten proceder już się rozpoczął, że nauczyciele składają do dyrektorów pisma mówiące  

o tym, że …, o swoje wynagrodzenie zaległe.” 
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Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ja zrozumiałem, że punkt pierwszy jest 

w trakcie przygotowania i pewnie jak będzie przeprowadzana kontrola to dostaniemy 

odpowiedź. Punkt drugi, z tego co ja wiem, to chyba nauczycieli nie zmusza się do wyjazdu 

na zieloną szkołę, prawda? To raczej nauczyciele podejmują decyzję. Tak jak 

powiedzieliśmy na początku, nie ma co dalej ciągnąć tego punktu temat jest świeży, każdy 

samorząd, jestem członkiem Komisji Edukacji Związku Miast Polski, próbuje się z nim 

dzisiaj zmierzyć i podejść do niego w sposób merytoryczny, aby zrealizować to, co będzie 

konieczne do zrealizowania i dzisiaj tak sytuacja wygląda. Dzisiaj na pewno tego nie 

rozstrzygniemy, także na wszystkie pani pytania dotyczące tej sprawy na pewno dzisiaj nie 

będzie odpowiedzi, bo to jest za wcześnie.  

Tak jak powiedziałem, są związki zawodowe, Związek Nauczycielstwa Polskiego i jest 

NSZZ Solidarność, które pewnie mogą wystąpić w poszczególnych samorządach do 

prezydentów, burmistrzów, wójtów o to, aby podjąć rozmowę, bo to się musi na tym 

szczeblu odbyć. Natomiast jeżeli chodzi o Związek Miast Polskich, póki co do tej komisji 

wspólnej, nikt się z tym tematem też nie zgłosił, dlatego od góry też nie jestem w stanie 

odpowiedzieć, jakie są wytyczne i co należy w tym momencie robić.” 

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 


